
ZÁPIS č. 11/1999 (90)   
z jednání Akademického senátu VUT ze dne 1. června 1999 

konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 21 senátorů) 

Omluveni:  Melcher/FAST, Mucha/FS, Holešinský/FCH, Jílek/FP, Balátě/FT 
   Zubalíková/FaME 

Hosté:   rektor Vavřín, kvestor Černý, Prof. Ondráček, prorektor Dub 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu 
2. Projednání předložených návrhů: 

Rozpočtu 1999 - investiční prostředky (rozdělení FRIM), verze 15. 5. 1999 
Rozpočtu 1999 - neinvestiční prostředky (struktura příjmů  a výdajů) - verze 18. 5. 1999 

3. Informace rektora Vavřína 
4. Informace o stavu projednávání vnitřních předpisů fakult (FSI) 
5. Různé 
 
Ing. Zmrzlý požádal o doplnění programu zasedání AS VUT o vyjádření AS VUT ke 
13. platu, které bude zařazeno v rámci projednání rozpočtu VUT a dále sdělil, že na jednání 
přizval pana Prof. Ondráčka, který seznámí AS VUT se svým návrhem metodiky zpracování 
volebních řádů do AS fakult, která by měla vést k tomu, aby byla splněna litera zákona ve 
smyslu rovných voleb. Členové AS VUT s tímto doplněním dnešního jednání AS VUT sou-
hlasili. 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
!"Ing. Zmrzlý podal senátorům vysvětlení k poznáme v zápisu z minulého zasedání, týkající 

se usnesení UAS 1, kterým byla schválena změna Volebního a jednacího řádu AS VUT, 
navržená Prof. Balátěm. Protože se minulého zasedání AS VUT nemohl zúčastnit předse-
da LK Mgr. Božek, nebyl vysvětlen smysl formulace příslušného odstavce a AS VUT se 
proto rozhodl schválit změnu, která zcela změnila jeho smysl a záměr. Na základě telefo-
nického rozhovoru Ing. Zmrzlého s Mgr. Božkem, následně s Prof. Balátěm a vzhledem 
k časové tísni Ing. Zmrzlý negoval rozhodnutí AS VUT o změně příslušného odstavce 
a na MŠMT ČR byl zaslán Volební a jednací řád ve znění upraveném pouze na základě 
doporučených změn MŠMT tak, jak doporučil předseda LK Mgr. Božek. Členové AS 
VUT k tomuto rozhodnutí předsedy AS na dnešním zasedání nevznesli žádné námitky.  

!"Prof. Hlavenka požádal o vypuštění  věty „Prof. Hlavenka navrhl.....“ na str. 3, řádek 10 
zdola, ze zápisu z minulého zasedání v textu týkajícím se návrhu Ing. Kozáka na změnu 
odpisů. 

 Další připomínky nebyly vzneseny. 
 
Ad 2) Projednání předložených návrhů 
 
Rozpočet 1999 - investiční prostředky (rozdělení FRIM) - verze 15.5. 1999 
K předloženému návrhu se vyjádřil předseda EK Prof. Němeček. Vzhledem k tomu, že pro 
zpracování materiálu byl přijat algoritmus stejný jako v loňském roce, nebyl důvod k tomu, 
aby EK vznesla nějaké připomínky.  
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DISKUSE: 
Prof. Hlavenka navrhl dále diskutovat o počítačových učebnách na Antonínské. Dle informa-
cí, které obdržel z fakulty, nemá FSI zájem tyto učebny využívat, stejně tak se domnívá, že je 
nebudou využívat ani např. FA a FCH. Navrhl proto nejdříve zjistit, kdo bude skutečně učeb-
ny využívat.  
Kvestor Černý sdělil, že učebny jsou na Antonínské zřizovány pro studenty, kteří nemají do-
ma k dispozici svůj počítač. Mezi studenty byl udělán průzkum a bylo zjištěno, že na fakul-
tách mají tyto možnosti velmi omezeny. Dle informací Masarykova univerzita buduje takové-
to učebny pro svoje posluchače v daleko větším rozsahu – s kapacitou cca 200 míst. 
Prof. Hlavenka odpověděl, že studenti mají na fakultách daleko větší možnost konzultace od-
borných problémů, na rektorátě je mít nebudou. 
Rektor Vavřín sdělil, že na většině fakult již počítačové učebny byly zřízeny. Jsou však vyu-
žívány pouze pro výuku a mají svůj vlastní rozvrh. Učebny na Antonínské jsou úmyslně zři-
zovány pro obecné využití všem studentům, bez jakýchkoliv studijních rozvrhů.  
Doc. Glosová konzultovala tuto otázku s Doc. Viktorinem, který je členem celoškolské rady 
informačních technologií. Doc. Viktorina překvapilo, že tak velký objem prostředků, navrže-
ných na zřízení učeben na Antonínské, nebyl v radě konzultován.  
Kvestor sdělil, že podle nového Statutu VUT nebyla rada ještě nově zřízena. Záměr o zřízení 
počítačových učeben na Antonínské byl předložen této radě ředitelem CVISu Křivánkem již 
před 3/4 rokem v souvislosti s diskusí o uzlu CESNET. Doc. Viktorin to možná přehlédl. 
Student FEI Jaroslav Švec sdělil senátorům, že by chtěl ze strany studentů podpořit zřízení 
počítačových učeben na Antonínské, neboť zájem studentů o ně opravdu existuje. V době, 
kdy není možné tyto učebny zřídit na všech fakultách, je to dle jeho názoru dobré řešení. 

(Student Jaroslav Švec se omluvil z části jednání AS VUT, musel odejít na zkoušku.) 
Rektor Vavřín sdělil senátorům, že považuje za velmi přínosné, aby počítačové učebny na 
Antonínské byly. V současné době jsou 2 učebny na CVISu využívány do 22:00 hodin   
a studenti mají o ně velký zájem.   
Ing. Rossmann sdělil, že na FaME usilují o vybudování počítačových učeben již dlouho, 
z finančních důvodů se zatím nedaří.  
Prof. Němeček konstatoval, že obecně by škola měla přestat pohlížet na počítačové učebny 
jako na prostory, kde jsou studenti vyučováni k práci na počítači. V tomto případě je dle jeho 
názoru pojem učebna zavádějící. Jedná se pouze o využití počítačů studenty. Domnívá se, že 
z Antonínské by se neměl stát úřednický dům, ale měla by fungovat i tím, že zde budou stu-
denti. K této otázce lze diskutovat spíše z toho pohledu, jak zabezpečit režim učeben 
v případě, že bude převážena poptávka nad nabídkou. Znovu navrhl ke zvážení, aby 
z investičních prostředků byly vyčleněny finance na vybavení 1 počítačové učebny na každé 
fakultě a tak pomoci těm fakultám, které finanční možnosti nemají. 
Rektor Vavřín sdělil, že by souhlasil s návrhem Prof. Němečka za těchto podmínek: 
Učebny nebudou sloužit výuce, ale budou obecně k dispozici studentům a fakulty se zaváží, 
že bude zabezpečen jejich provoz od 8:00 hodin ráno do 20:00 hodin . 

Dále vznesl Ing. Zmrzlý dotaz, zda má někdo ze senátorů nějaký protinávrh k předloženému 
návrhu rozpočtu. S protinávrhem vystoupil Ing. Kozák, který přednesl svůj návrh jiné metodi-
ky rozdělení odpisů.  Vzhledem k tomu, že AS VUT však již schválil metodiku zpracování 
materiálu dle algoritmu stejného jako v loňském roce, požádal Ing. Zmrzlý Ing. Kozáka, aby  
svůj návrh dopracoval a předložil jej k projednání při přípravě rozpočtu na příští rok.  
Rektor Vavřín sdělil, že vedení VUT přivítá iniciativu členů AS VUT v návrhu alternativního 
algoritmu rozdělování odpisů, který bude projednán při tvorbě zásad rozpočtu na rok 2000. 
Systém hospodaření VŠ dle informací rektora v podstatě zůstane stejný. K určitým změnám 
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bude docházet, ale budou se k nim dopracovávat pouze po malých krocích. Je na VŠ, jak 
s finančními prostředky naloží.  
Ing. Zmrzlý požádal kvestora Černého, aby poskytl   senátorům, kteří se hodlají touto proble-
matikou zabývat, veškeré informace a spolupracoval s nimi  
Dále pokračovala diskuse o učebnách na Antonínské.  
Rektor Vavřín sdělil, že při zjišťování zájmu studentů o zřízení učeben velmi spolupracovala 
Rada studentů, byl proveden průzkum i děkany fakult. Zjištěný zájem studentů byl velmi sil-
ný.  
Doc. Friedl navrhl změnit název „počítačová učebna“, který je dle jeho názoru zavádějící, na 
název, vystihující skutečnost, jako např. „internetová studovna“. Doc. Novotný dle svých 
zkušeností z MU navrhl „počítačová místnost“.  
Prof. Němeček navrhl přebudovat rozdělení rozpočtu následujícím způsobem: z celkové su-
my, vydělené na SZNN, oddělit určitou část pro celoškolská pracoviště a rektorát. Mezi stáva-
jící dělení na fakulty vložit část, která zahrnuje asi 800 tis. Kč pro každou fakultu na vybudo-
vání počítačových prostor (místností) s tím, že budou definovány, za jakých podmínek musí 
být zřízeny a využívány. K tomto návrhu Prof. Němečka byl podán návrh na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT souhlasí s tím, že z částky FRIMu bude pro fakulty oddělena částka 7,2 mil. Kč úče-
lově vázaná pro vybudování počítačových studoven 10 +1 po 1 na každé fakultě, nepodléhají-
cí rozvrhu, se zabezpečenou provozní dobou od 8.00 do 20:00 hodin. 
Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 2 hlasy 
Návrh byl přijat. 

UAS 1 
AS VUT schválil oddělení částky 7,2 tis. Kč z částky FRIMu, která bude účelově vázána pro 
vybudování počítačových studoven po 1 na každé fakultě (částka 800 tis. Kč pro každou fa-
kultu), nepodléhající rozvrhu a se zabezpečenou provozní dobou od 8.00 do 20:00 hodin. 
 
Hlasování o Rozpočtu 1999 – investiční prostředky (rozdělení FRIM) verze 15. 5. 1999 
Další připomínky k předloženému návrhu Rozpočtu 1999 – investiční prostředky nebyly 
vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o jeho schválení. Prof. Němeček upozornil senátory, 
že vzhledem k předchozímu usnesení dojde ke změnám v číselném vyjádření, proto může 
senát schválit pouze konstrukci rozpočtu. AS VUT proto přistoupil ke schválení rozpočtu, 
který bude číselně zpracován podle přijaté metodiky s tím, že pro normativní rozdělení pro-
středků bude vycházeno z částky 45 mil. 300 tis. Kč. 
Kdo je pro přijetí tohoto návrhu? 
Hlasování:  
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti – 2 hlasy 
Návrh byl schválen. 

UAS 2 
Akademický senát VUT schválil Rozpočet 1999 – investiční prostředky (rozdělení FRIM) – 
verze 15. 5. 1999, číselně upravený dle výše schváleného návrhu rozdělení částky 7,2 mil. Kč, 
účelově vázané na vybudování počítačových studoven na všech fakultách VUT. Pro norma-



 4

tivní rozdělení prostředků bude vycházeno z částky 45 mil. 300 tis. Kč. Upravené znění roz-
počtu bude předáno všem senátorům v 1 výtisku. 
 
Rozpočet 1999 – neinvestiční prostředky – verze 18. 5. 1999 (struktura příjmů a výdajů) 
DISKUSE: 
V diskusi požádal Doc. Zbořil kvestora o kompletní rozbor hospodaření, který kvestor slíbil 
senátorům na minulém zasedání AS VUT. Kvestor sdělil, že na přípravě těchto materiálu EO 
rektorátu stále pracuje, nejpozději budou členům AS VUT předloženy na jejich posledním 
zasedání před začátkem prázdnin. 
Předseda EK Prof. Němeček sdělil, že EK je spokojena s formou zpracování předloženého 
návrhu. Dnešní diskuse by měla být vedena ke zpracování rozpočtu FaVU, která měla ve 
svém rozpočtu zahrnutou částku 716 tis. Kč, rozhodnutím AS VUT účelově vázánou, a dále  
k některým oddělením rektorátu, o kterých se již na několika zasedáních AS VUT hovořilo 
a diskuse zatím nebyla uzavřena. Jedná se o oddělení autodopravy, správy tělovýchovných 
zařízení a provozním odboru. Zatím je také otevřena položka čerpání fondu VR VUT. Prof. 
Němeček doporučil hlasovat o schválení předloženého návrhu. 
Doc. Münsterová vznesla dotaz na Prof. Němečka, zda jeho návrh vzhledem k dopravě zna-
mená, že senát doporučuje, aby oddělení autodopravy na VUT bylo zrušeno?  
Prof. Němeček sdělil, že zrušení autodopravy nebylo vůbec myšleno. Jde o to, aby se doprava 
chovala ekonomicky – kdo si její služby objedná, ten si je zaplatí. Spíše jde o analýzu, zda 
současný režim autodopravy není ekonomicky náročnější než objednané služby jiných 
poskytovatelů dopravy.  
Rektor Vavřín sdělil, že senát by měl mít k dispozici věrohodný doklad o tom, zda oddělení 
autodopravy, provozní odbor a STZ pracují ekonomicky. Na fakultách je však dle jeho infor-
mací dalších 52 aut, o hospodárnosti provozu těchto aut by měla být rovněž poskytnuta in-
formace. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje předložený návrh Rozpočtu 1999 – neinvestiční prostředky, verze z 18. 5. 
1999 s tím, že současně zavazuje kvestora VUT, aby zpracoval racionalizační návrh v oblasti 
hospodaření rektorátu, specifikovaně - provozního odboru, oddělení autodopravy a Správy 
tělovýchovných zařízení, za účelem dosažení lepšího hospodaření těchto útvarů. Obdobné 
návrhy by měly být podány i ve směru k fakultám. Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 18 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti – 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 3 
Rozpočet 1999 – neinvestiční prostředky, verze 18. 5. 1999, byl schválen. Kvestor zpracuje 
racionalizační návrh v oblasti hospodaření rektorátu, specifikovaně - provozního odboru, od-
dělení autodopravy a správy tělovýchovných zařízení, za účelem lepšího hospodaření těchto 
útvarů. Obdobné návrhy by měly být podány i ve směru k fakultám. 
  
Projednání vyplacení 13. mzdy   
Kvestor Černý sdělil, že otázka vyplacení 13. mzdy byla diskutována s tajemníky, kteří dopo-
ručují, vzhledem k nejasné finanční situaci (regulaci čerpání rozpočtu VŠ do výše 45 %), vy-
platit 13. mzdu ve výši 0 Kč, neboť tento způsob nejlépe kopíruje současný právní stav 
a nemusí tak být měněny schválené vnitřní předpisy VUT. 
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Dále proběhla diskuse členů AS VUT, ve které senátoři diskutovali o možnostech výplaty 13. 
mzdy a důvodech, které vedou k návrhu vedení VUT tuto mzdu zatím nevyplatit.  
Rektor Vavřín sdělil, že na minulém zasedání kvestor tlumočil jeho návrh zpozdit vyplacení 
této mzdy o 1 měsíc, až bude známo, zda skutečně ke krácení rozpočtu dojde, nebo ne. Dle 
jeho současných informací z jednání ČKR, kterého se zúčastnili za MŠMT náměstek Průša 
a ředitel Kopřiva, je však ekonomická situace VŠ stále nejasná. Od VUT by bylo velmi ne-
zodpovědné, nemít variantu, zajišťující nepřekročení financí. Doporučuje proto, aby AS VUT 
schválil výše uvedený návrh vyplatit za květen 13. mzdu ve výši 0 Kč a v případě, že rozpočet 
nebude v letošním roce krácen, přesunout tyto prostředky do 14. mzdy, která bude vyplacena 
v měsíci listopadu 1999. 
Doc. Friedl vznesl dotaz, proč nemůže být vyplacena 13. mzda např. ve výši 45 %?  
Rektor odpověděl, že platy zaměstnanců jsou vypláceny ve 100 % výši, rozpočet je regulován 
na 45 %.  
Doc. Zmeškal konstatoval, že zaměstnanci VUT v letošním roce utrpěli již tyto újmy: Nedo-
stali přidáno k 1. 1. 1999, finanční prostředky jim byly vyplaceny až zpětně, nedostanou vy-
placenu 13. mzdu v předpokládaném termínu a navíc nevědí, zda ji vůbec dostanou.  
Na závěr diskuse byl předložen následující návrh na usnesení: 
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT vzal na vědomí ekonomickou situaci, způsobenou regulací čerpání 
prostředků ze státního rozpočtu (na I. pololetí 45 % celoročního objemu). Z tohoto důvodu 
souhlasí s navrženým vyplacením 13. mzdy ve výši 0 Kč. Činí tak na základě povinnosti vy-
plývající z Vnitřního mzdového předpisu VUT, čl. 18, odst. 1 a to tím, že mění znění druhého 
odstavce bodu 3.10 rozpočtu ze dne 6. 4. 1999. Kdo souhlasí s tímto návrhem usnesení? 
Hlasování: 
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 2 hlasy 
Návrh byl schválen. 

UAS 4 
Akademický senát VUT vzal na vědomí ekonomickou situaci, způsobenou regulací čerpání 
prostředků ze státního rozpočtu (na I. pololetí 45 % celoročního objemu). Z tohoto důvodu 
souhlasí s navrženým vyplacením 13. mzdy ve výši 0 Kč. Činí tak na základě povinnosti vy-
plývající z Vnitřního mzdového předpisu VUT, čl. 18, odst. 1 a to tím, že mění znění druhého 
odstavce bodu 3.10 rozpočtu VUT ze dne 6. 4. 1999. 
 
Mgr. Božek navrhl doplňující usnesení:  Vzhledem k rozporu  mezi odst. 1 a odst. 2 v čl. 18 
doporučuje uložit zpracovateli tohoto předpisu, aby navrhl novelizaci tohoto článku. Členové 
AS VUT jednomyslně souhlasili. 

UAS 5 
AS VUT ukládá kvestorovi provést novelizaci čl. 18 Vnitřního mzdového předpisu. 
 
Ad 3) Informace rektora Vavřína 
Informace o TPB 
Rektor úvodem informoval o rozvoji Technologického parku Brno. Proběhlo jednání mezi 
rektorem a firmou Lexmark Elektronic, která je výrobcem špičkových tiskáren a je umístěna   
v areálu PPV. Dále je dokončována výstavba nové budovy, ve které bude umístěna firma 
ORGREZ, zaměřená na energetické provozy. Otevírá se veřejná soutěž na jméno této nové 
budovy. 
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Informace o FaVU 
Rektor informoval o jednáních, která se uskutečnila o návrhu dohody mezi rektorem a děka-
nem FaVU, ani třetí pokus o uzavření této dohody nebyl úspěšný. Rektor předal slovo kanclé-
ři Pěnčíkovi. 
Ing. Pěnčík sdělil, že jeho jednání s děkanem FaVU o této dohodě začala již začátkem května. 
Vzhledem k tomu, že jsou známy informace z MŠMT o tom, že nebude podporován rozvoj 
uměleckých vysokých škol v počtu studentů, byl na tuto skutečnost upozorněn děkan FaVU 
a několikrát na toto téma s ním bylo hovořeno. Na základě jednání s děkanem byl vždy vypra-
cován kompromisní návrh dohody a následně přišlo diametrálně jiné znění opraveného návrhu 
děkana. Děkan našel vždy nějakou cestu, jak si vytvořit podmínky k tomu, aby FaVU měla 
více akademických pracovníků, než je ekonomicky únosné. Stále nereflektuje na ekonomické 
limity, které jsou jednoznačně dány. Jeho požadavkem je, aby zákonné normy a vnitřní před-
pisy VUT byly aplikovány na FaVU přiměřeně, dělaly se v nich výjimky a nebo se přecházely 
mlčením. Podmínkou podepsání dohody děkanem FaVU např. je, že se okamžitě uvolní část-
ka 716 tis. Kč, alokovaná rozhodnutím AS VUT. Děkanem nejsou respektována veškerá opat-
ření, plynoucí z usnesení z jednání pracovní skupiny expertů ze dne 29. 4. 1999. Na připo-
mínky kancléře Pěnčíka, že není možné jeho podmínky přijmout, děkan Ruller nereagoval. 
Ing. Pěnčík se snažil přispět maximálním způsobem, aby se situace uklidnila, racionální pří-
stup však není možné dosáhnout. 
Rektor Vavřín sdělil, že je propočítáno, že je ekonomicky možné mít na FaVU 10 ateliérů, 
v současné době je jich však 16. Děkan chvíli mluví o 12, o 14 a pak předloží návrh dohody, 
kde je jich 20. Na předchozím zasedání AS VUT slyšel o přípravě 9 jmenování docentem. 
V návaznosti na to, že docentury se na AVU zásadně udělují VŠ učitelům, kteří mají mini-
málně 3letou praxi, tedy ani toto sdělení děkana není realizovatelné. Na žádné jeho tvrzení se 
nelze spolehnout. Zpracovat rozpočet fakulty tak, že všichni pracovníci fakulty budou až do 
konce roku pracovat bez osobního ohodnocení, je dle názoru rektora nezodpovědné a ostudné. 
Rektor proto zvažuje dvě existující možnosti: buďto odvolat děkana FaVU z funkce, nebo 
pokud dojde k patové situaci, nezbude než provést transformaci fakulty (jednou z možností  je 
na ústav). Vzhledem k tomu, že v současné době dobíhají některé pracovní smlouvy a budou 
obnovovány, je třeba řešit situaci velmi rychle. Blíží se začátek nového akademického roku, 
mělo by být jasné, jak bude na FaVU probíhat výuka v příštím školním roce. 
Z toho důvodu žádá rektor AS VUT, aby přijal následující řešení. Ode dneška do 1 týdne bu-
de všem senátorům rozeslán materiál, který bude zdůvodňovat návrh na odvolání děkana Fa-
VU z funkce. Rektor navrhl, aby  na své příští zasedání pozval AS VUT děkana FaVU a na 
tomto zasedání návrh rektora na jeho odvolání z funkce projednal a rozhodl o něm. 
Ing. Zmrzlý požádal rektora Vavřína, aby tento návrh byl zpracován co nejdříve a rozeslán 
v elektronické podobě do pátku do 14:00 hodin. 
Prof. Hlavenka připomněl, že na minulém zasedání AS VUT hovořil o tom, že AS FaVU by 
se měl zabývat otázkami personálními a ekonomickými. Zajímalo by ho, jaké je současné 
stanovisko AS FaVU.  
Doc. Novotný sdělil, že AS FaVU stojí za děkanem Rullerem. Na dotaz Ing. Zmrzlého, zda 
byla prezentována nabídka spolupráce AS VUT při projednávání personálních 
a ekonomických otázek a požadavek předložení reálného rozpočtu FaVU akademickému se-
nátu fakulty, odpověděl Doc. Novotný, že ano, odpověď však nebyla dána žádná. 
Doc. Münsterová informovala o uskutečněné pracovní schůzce legislativní komise AS VUT, 
na které byli účastníci upozorněni na závažné skutečnosti na FaVU. Zároveň však nebylo čle-
nům LK AS VUT sděleno přímo adresně, od koho tyto informace jsou a nemohou být oficiál-
ně prezentovány, protože dotyční je řekli pouze v soukromém rozhovoru a pokud by byli po-
žádáni říci je veřejně, odmítli by.  Doc. Münsterová se domnívá, že by se tito příslušníci aka-
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demické obce měli vyjádřit přímo se svým názorem. Prosí senátory z FaVU, aby tuto skuteč-
nost vzali na vědomí a nějak se k ní postavili.  
Ing. Zmrzlý doplnil, že důvod, proč tito lidé nechtěli veřejně vystoupit, byly zřejmě existenční 
obavy studentů i zaměstnanců.  
Student z FaVU Tomáš Tuč navrhl přizvat na příští zasedání AS VUT spolu s děkanem i AS 
FaVU. 
Doc. Münsterová upozornila na to, že několikrát již důvodně mluvila na AS VUT o tom, že na 
společném pracovním jednání mezi AS VUT a AS FaVU dne 6. 4. 1999 se  členové AS FaVU 
k osamostatnění FaVU vyjadřovali jinak, než se stále vyjadřuje pan děkan. Doufala, že členo-
vé AS FaVU si toho povšimnou. Nestalo se tak. 
 
Uplatňování financí z vědecko -výzkumných záměrů 
Rektor Vavřín sdělil, že dochází k řadě těžkostí a administrativních nepříjemností ve věci 
uplatňování financí z vědecko-výzkumných záměrů. Zpočátku bylo zamýšleno, že nebude 
z pozice vedení školy uplatňován požadavek, aby tato agenda byla vedena jednotně. Ukazuje 
se však, že z řady procesních důvodů budou navrženy 2 jednotné modely: vyplácet formou 
osobního příplatku každý měsíc nebo vyplácet formou odměny 1x za 3 měsíce nebo za 6 mě-
síců. Jiná varianta nebude akceptována. 
V důsledku přechodu VŠ ze státní na veřejnou narostl velký objem ekonomických prací. Sou-
časné personální obsazení EO rektorátu by nezvládlo tuto práci, pokud nebude organizována. 
Senátoři diskutovali s rektorem, zda je tento způsob nutný, rektor upozornil na to, že finanční 
prostředky a výsledky z VV záměru jsou pod přísnou kontrolou nejen MŠMT, ale také „kon-
kurence“ – ústavů AV ČR a již nyní začínají být medializovány. 
Přišla studentka Petra Lukášková/FA, odešel student Tomáš Tuč/FaVU. 
 
Ad 4) Informace o stavu projednávání vnitřních předpisů fakult  
!"Vnitřní předpisy FSI 
Informaci o vnitřních předpisech FSI přednesla Doc. Münsterová. Minulý čtvrtek 17. 5. 1999 
proběhlo první jednání nad Statutem FSI. Kancléř Pěnčík svolal pracovní skupinu ve složení: 
kancléř Pěnčík, Prof. Ondráček, předkladatel právní normy prorektor Dub, předseda LK AS 
FSI Dr. Dvořák, Dr. Sacher/FSI, Doc. Münsterová jako zástupce LK AS VUT a předseda AS 
VUT Ing. Zmrzlý. Všechny materiály předložené FSI byly podrobně projednány. Zástupci 
VUT vznesli připomínky a ve společné debatě se dohodli na konečném znění připomínek. 
Tentýž den ve čtvrtek odpoledne byly materiály projednány na AS FSI a následující den 
v pátek Dr. Sacher a předseda LK Dr. Dvořák provedli úpravy. Zatím byl dne 31. 5. 1999 
v konečné verzi rozeslán členům AS VUT jen Statut FSI v elektronické podobě. Doc. Mün-
sterová požádala všechny senátory, aby se s tímto zněním Statutu FSI seznámili a do pátku 
4. 6. zaslali E-mailem závažné připomínky předsedovi LK AS FS. Všechny připomínky bu-
dou zváženy, zapracovány. 
Dne 10. 6. 1999 se uskuteční zasedání AS FS, na kterém budou připomínky projednány 
a Statut FSI bude předložen na příští zasedání AS VUT dne 15. 6. 1999 k projednání a pří-
padnému schválení. 
Komise projednávala názor AS FSI, týkající se Volebního a jednacího řádu AS FSI a zde se 
názor členů zasedání diametrálně rozcházel se názorem AS FSI, kdy fakultní senát dává před-
nost volbě tak, že každý může kohokoliv navrhnout pro kandidátku zaměstnanců, komory volí 
každá zvlášť. 
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!"Vnitřní předpisy FA 
Doc. Lhotáková informovala o jednání o vnitřních předpisech FA, které se uskutečnilo 
v pátek 28. května 1999. Připomínky Prof. Ondráčka zde byly projednány a některé akcepto-
vány. Příští týden bude svolán AS FA, do konce týdne bude rozeslán Statut FA všem členům 
AS VUT. 

!"Vnitřní předpisy FEI 
Doc. Zbořil informoval o vnitřních předpisech FEI – Statut FEI je připraven, dnes odpoledne 
zasedá AS FEI, na kterém bude projednáván.  
 
!"Vnitřní předpisy FP 
Prof. Němeček informoval o stavu vnitřních předpisů na FP. Vzhledem k tomu, že končí 
funkční období současného senátu FP a také děkana FP, snažil se AS FP vypracovat svoje 
vnitřní předpisy co nejdříve. Byl vypracován Statut FP, Volební a jednací řád AS FP a Voleb-
ní řád pro volbu děkana FP. Byly nachystány volby do AS FP, které se měly uskutečnit včera, 
ale na základě výsledku jednání předsedy AS FP s předsedou AS VUT, vedením VUT a  Prof. 
Ondráčkem , bylo rozhodnuto volby do AS FP odložit, neboť návrh Volebního a jednacího 
řádu  AS FP se liší od přijatelné interpretace zákona a také nebyl projednán v AS VUT. 
Vnitřní předpisy budou projednány také na pracovní schůzce, která se uskuteční do konce 
tohoto týdne, zástupci AS FP netrvají na účasti člena LK AS VUT.  
 
!"Příprava zásad AS VUT pro schvalování volebního řádu AS fakult 
Prof. Ondráček vypracoval materiál „Pracovní podklad k přípravě zásad AS VUT pro schva-
lování volebního řádu AS fakult“. Volební řády AS fakult jsou vázány zákonem do formy 
rovného práva a z toho vyplývají zásadní problémy. Na pracovní skupině dne 27. 5. přislíbila 
Doc. Münsterová získat informace od předsedy LK RVŠ, ani ten však nemohl uspokojivě její 
dotazy zodpovědět. Prof. Ondráček požádal MŠMT o zaslání jasných podkladů, jak interpre-
tovat pojem rovné volby a vše, co s ním souvisí. Ani zde mu nebylo jednoznačně odpovězeno. 
Nelze přijmout dokumenty, které jsou vědomě proti zákonu. Je třeba hledat hranice, které 
zákon umožňuje a maximálně je využít. Na základě všech získaných informací z MŠMT 
zpracoval Prof. Ondráček materiál, který shrnuje základní problematiku a navrhuje způsob 
řešení. Je shrnutím toho, co říká zákon, ale je v něm i to, jak využít, co zákon nestanovuje.   
Materiál byl předán všem členům AS VUT na dnešním zasedání.  
Prof. Ondráček dále navrhl svolat jednání členů legislativní komise AS VUT, rozšířenou 
o předsedy AS fakult na čtvrtek 3. 6. 1999 v 8:00 hodin. 
Dále probíhala diskuse členů AS VUT o předloženém materiálu a o možnostech, na základě 
kterých mohou probíhat volby do senátů fakult.  
Na závěr Mgr. Božek konstatoval, že existuje schválený a již zaregistrovaný Volební a jedna-
cí řád AS VUT. Navrhl využít tohoto volebního řádu a učinit z něho volební a jednací řád AS 
fakult s tím, že do něj bude zabudován princip rovné volby. Na řadě fakult probíhají volby do 
AS fakult i do AS VUT současně.  
 
Návrh na usnesení: 
K přípravě zásad AS VUT pro schvalování volebních řádů AS fakult se uskuteční společné 
jednání členů LK AS VUT, pracovní skupiny rektorátu a předsedů AS fakult ve čtvrtek dne 
3. června 1999 v 8.00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT v Brně. 
Kdo souhlasí s tímto usnesením? 
Pro – jednomyslně schváleno. 
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UAS 6 
K přípravě zásad AS VUT pro schvalování volebních řádů AS fakult se uskuteční společné 
jednání členů LK AS VUT, pracovní skupiny rektorátu a předsedů AS fakult ve čtvrtek dne 
3. června 1999 v 8.00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT v Brně. 
 
 
Ad 5) Různé 
!"Připomínky Doc. Zbořila 

• Připomínka k umístění státního znaku na rozpočtu 1999. 
• Připomínka k čl. 8 Statutu VUT, ve kterém je chybně uveden odkaz na § 7 „zákona“, 

patří odkaz na čl. 7 Statutu VUT   
• Dále navrhl uvažovat o doplnění zkrácených názvů fakult textem „v Brně“ (např. FEI 

VUT v Brně, FSI VUT v Brně, atd.) 

!"Doc. Münsterová v návaznosti na jednání, která probíhala při zpracování vnitřního mzdo-
vého předpisu mezi vedením VUT, LK a EK AS VUT připomněla, že obě komise vznesly 
požadavek, aby vedení VUT vypracovalo analýzu platů zaměstnanců VUT, kterou pošle 
médiím. Zvláště ji k tomu vede také skutečnost, že nebude vyplacena 13. mzda a její vy-
placení ve formě 14. mzdy je zcela nejisté. Lidé zvenčí se domnívají, že zaměstnanci vy-
sokých škol dostali navýšeny platy o 17 %, skutečnost je však zcela jiná a  je s ní třeba ve-
řejnost seznámit.  

 
 
!"Doplňující informace do zápisu: 

Na sekretariátě AS VUT jsou uloženy k dispozici všem členům AS VUT  následující kopie 
dokumentů: 
• Smlouva o poskytnutí neinvestičních dotací ze státního rozpočtu na rok 1999 
• Smlouva o poskytnutí investičních dotací ze státního rozpočtu na rok 1999 
• Statut správní rady VUT schválený ministrem školství. 

 
 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 15. června 1999 v 8:00 hodin v zasedací 
místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
 
 
 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc. 
předseda AS VUT v Brně 

 
 
 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 


